



Statistics
Canada

Statistique
Canada

service bulletin

bulletin de service

Aviation statistics centre

Produced by the Aviation Statistics Centre, Transportation and Communications Division, Statistics Canada, on behalf of the Ministry of Transport and the Canadian Transport Commission

Centre des statistiques de l'aviation

Rédigé par le Centre des statistiques de l'aviation, Division des transports et des communications, Statistique Canada, pour le Ministère des Transports et la Commission canadienne des transports

Vol. 7, No. 36
ASC-SB-4-10

July 1975 Juillet

Civil Aviation - January 1975

Aviation civile - Janvier 1975

Operations of Transcontinental and Regional Air Carriers

Exploitation des transporteurs aériens transcontinentaux et régionaux

This service bulletin contains preliminary data on the operations and finances of the seven major Canadian scheduled airlines.

Ce bulletin de service présente les données provisoires sur l'exploitation et l'état financier des sept principaux transporteurs aériens à horaire fixe du Canada.

Complete monthly statistical data may be obtained by consulting the publication "Transcontinental and regional air carrier operations", catalogue No. 51-001.

La publication intitulée "Opérations des transporteurs aériens transcontinentaux et régionaux", numéro 51-001 au catalogue renferme toute la statistique mensuelle.

Passenger traffic, in terms of passenger-miles for all services totalled 1,357.5 million in January 1975. This represents a 10.6% increase over the 1,227.2 million recorded for the same month, one year earlier. The total number of passengers carried rose 5.7% over the same period of time. Goods ton-miles for all services remained virtually unchanged during January 1975 compared with the same month of the previous year.

Le trafic des passagers, exprimé en passagers-milles pour tous les services s'est chiffré à 1,357.5 millions en janvier 1975, soit une hausse de 10.6% par rapport aux 1,227.2 millions enregistrés pour le même mois un an auparavant. Le nombre total des passagers transportés s'est accru de 5.7% durant la même période. Les tonnes-milles de marchandises pour tous les services sont demeurées virtuellement inchangées en janvier 1975, comparativement à un an plus tôt.

These same seven air carriers reported total operating revenues of 110.6 million dollars in January 1975 while total operating expenses of 114.6 million dollars were incurred. Consequently, a total operating loss of 4.1 million dollars was reported for January 1975 compared to an operating loss of 4.9 million dollars in January 1974.

Les recettes totales d'exploitation pour les mêmes sept transporteurs aériens ont atteint 110.6 millions de dollars en janvier 1975 alors que les dépenses totales d'exploitation se sont chiffrées à 114.6 millions de dollars pour le même mois. C'est donc dire qu'il y a eu perte totale d'exploitation de l'ordre de 4.1 millions de dollars pour le mois en cours au regard du déficit de 4.9 millions encouru pour janvier 1974.

Please direct all enquiries concerning the material in this bulletin to Mr. J. Bekooy or Mr. G. Wilson, Aviation Statistics Centre, telephone: (613) 995-9894.

Prière d'adresser toute demande de renseignements concernant ce bulletin au soin de M. J. Bekooy, ou M. G. Wilson, Centre des statistiques de l'aviation, téléphone: (613) 995-9894.

5-3512-501



1010552272

Operations of Transcontinental and Regional Air Carriers
Preliminary Data

Exploitation des transporteurs transcontinentaux et régionaux
Résultats provisoires

January 1975 Janvier

	January 1975 Janvier				Jan. - Janv. 1974 Total	Z change - Variation en % 1975 cum. V's 1974 cum..	
	Air Canada	CP Air	Five regional carriers(1) - Cinq transporteurs régionaux(1)	Total(2)			
(Thousands - En milliers)							
Operating Statistics:							Exploitation:
Unit Toll							Taxe unitaire
Passengers	826	197	278	1,301	1,243	+ 4.7	Passagers
Passenger-miles	784,352	338,374	83,785	1,206,511	1,111,948	+ 8.5	Passagers-milles
Passenger ton-miles	78,435	33,837	8,379	120,651	111,195	+ 8.5	Passagers, tonnes-milles
Goods ton-miles (freight, express, excess baggage) ..	18,451	5,661	2,043	26,155	28,880	- 9.4	Marchandises, tonnes-milles (fret, messageries, excédent de bagages)
Mail ton-miles	3,911	1,467	339	5,717	4,892	+ 16.9	Courrier, tonnes-milles
Total ton-miles	100,797	40,965	10,761	152,523	144,967	+ 5.2	Total, tonnes-milles
Charter							Affrètements
Passengers	18	3	61	82	66	+ 24.2	Passagers
Passenger-miles	32,947	8,614	109,462	151,023	115,243	+ 31.0	Passagers-milles
Passenger ton-miles	3,295	861	10,946	15,102	11,524	+ 31.0	Passagers, tonnes-milles
Goods ton-miles	662	-	3,938	4,600	2,676	+ 71.9	Marchandises, tonnes-milles
Total ton-miles	3,957	861	14,884	19,702	14,200	+ 38.7	Total, tonnes-milles
Fuel Consumption:							Consommation de carburant:
Turbo fuel Gal.	33,055	13,322	9,179	55,556	51,241	+ 8.4	Carburant pour turbomoteurs Gal.
Turbo fuel \$	11,807	5,542	3,934	21,283	13,702	+ 55.3	Carburant pour turbomoteurs \$
Gasoline Gal.	-	-	55	55	91	- 39.6	Essence Gal.
Gasoline \$	-	-	62	62	49	+ 26.5	Essence \$
Employment:							Emploi:
Average No. of employees	21.1	7.6	5.4	34.1	32.1	+ 6.2	Nombre moyen d'employés
Salaries and wages \$	26,557	8,305	6,321	41,183	34,347	+ 19.9	Traitements et salaires \$
Statement of Income:							État du revenu:
Operating Revenues	68,560	23,680	18,312	110,552	87,751	+ 26.0	Recettes d'exploitation
Operating Expenses	69,496	26,539	18,567	114,602	92,642	+ 23.7	Dépenses d'exploitation
Operating Income (Loss) ...	- 936	- 2,859	- 255	- 4,050	- 4,891		Revenu (perte -) d'exploitation
Reported Net Income (Loss -) after taxes	- 2,861	- 1,984	- 574	- 5,419	- 4,903		Revenu net déclaré (perte -) après impôts

(1) Eastern Provincial Airways, Nordair, Pacific Western Airlines, Quebecair and Transair. - Eastern Provincial Airways, Nordair, Pacific Western Airlines, Québecair et Transair.

(2) Operations of the seven carriers represented in total normally account for more than 85% of the revenues and expenses of the Canadian air transport industry. - Ces sept compagnies enregistrent habituellement plus que 85% de toutes les recettes et dépenses d'exploitation de l'industrie des transports aériens au Canada.

- Nil or zero. Néant ou zéro.
-- Too small to be expressed. Chiffre infime.

Note: Monthly figures are subject to adjustments made by the air carriers in their financial statements.

Nota: Les données mensuelles sont sujettes à changement en raison des ajustements faits par les transporteurs aériens dans leurs états financiers.